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Møde den: 22.04.2014 kl. 10.00-12.30 

1611-121b (Hos Lisette) 

Båndmøde VEST  

Til stede: Eva Kvistgaard Arent (ST), Jesper Sølund Hansen (AR), Michael 

Mejlgaard Udby (BSS), Anne Christine Teglborg (FS), Lisette Prins (HE – ord-

fører) og Esben Højbjerre Larsen (koordinator)   

Fraværende: Ingen 

REFERAT 

 
 
 
 

 

Punkt 1 Studiestartsinfo via app  
Beskrivelse HE har planer om at samarbejde med ST om at videreføre stu-

diestarts-app’en. Serveren skal opgraderes, så den kan tage op 
til 2000 studerende + et ekstra login. Det vil koste 8-10.000 kr, 
som skal deles mellem de to hovedområder. Derudover vil der 
være en større arbejdsbyrde forbundet med at omskrive tek-
sterne, så de vises mobilkompatibelt.  
 

Referat App’en kan ikke uden videre udrulles på tværs af alle hovedom-
råder, da vicedirektøren har meldt ud, at den ikke må generere 
flere udgifter. Midlerne til den - muligt - forestående opgradering 
tages derfor af ST og HE’s egne budgetter. 
 
Udover HE og ST er især BSS interesseret i en fælles løsning. Ge-
nerelt set er der enighed om det formålstjenlige i at have en stu-
diestarts-app på tværs af AU. Dette kræver dog en optimering af 
tekster i forhold til responsiv visning.  
 
Muligvis kan dette tænkes sammen med overgangen til respon-
sivt design på hele AU’s hjemmeside. Anne hører Steffen Long-
fors om tidshorisont for den fulde udrulning. Desuden undersø-
ger Eva, hvad det vil koste med en udvidelse af app’en til alle ho-
vedområder. 

Punkt 2 Vejledningsoplæg på tværs af AU  
Beskrivelse Der ønskes en drøftelse og beslutning af, hvorvidt vi kan og bør 

indbyde studerende til diverse generelle oplæg på tværs af ho-
vedområder. Det kunne fx være: stressoplæg, studiekompeten-
ceworkshops eller lignende. Særligt i disse sparetider kunne det 
være ønskeligt, at enhederne blev bedre til at udnytte hinandens 
”ekspertiser” på tværs.  
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Referat Båndet ser en ressourcemæssig og vidensmæssig gevinst ved at 
nyttiggøre kompetencer på tværs af enhederne. Det aftales derfor 
at prøve konceptet af til efteråret. I lyset af arrangementets tvær-
gående karakter kan man også invitere oplægsholdere udefra, fx 
studenterpræsten, ligesom det kan overvejes at afsætte strategi-
midler til formålet.  Der advares imod at lægge alt ansvaret over 
på en enkelt vejleder. I stedet bør det deles ud på flere medarbej-
dere. 
 
Man kunne frygte, at det vil være en barriere for visse studerende 
at deltage i arrangementer på andre hovedområder, men det må 
komme an på en prøve. I første gang gælder det om at undersøge 
om der overhovedet er interesse for denne type arrangementer. 
 
Ankerperson udnævnes til at stå for arrangement i oktober. 
FS/ARTS finder person inden udgangen af juni.  
  

Punkt 3 Studerende.au.dk – efter evaluering og anbefalinger 
Beskrivelse Arbejdsgruppen havde møde fredag d. 11/4, hvor de diskuterede 

en proces frem mod en afklaring i AU KOM.  Rapporten, tilba-
gemeldingen fra de to vicedirektører samt udkommet af ar-
bejdsgruppemødet før påske drøftes, og der tages samlet stilling 
til den videre proces.  
  

Referat I lyset af tilbagemeldingen fra Maria Lindhardt og Christina 
Breddam opfordrer båndet arbejdsgruppen til at udarbejde en 
tilpasset og prioriteret projektplan, der blotlægger de aktuelle, 
konkrete behov samt de lavthængende frugter, der kan ”plukkes” 
vha. de tilrådestående ressourcer. En sådan plan gør det nemme-
re at afgøre, hvad der kan opnås nu og her, og hvad der skal søges 
midler til for at kunne føre ud i livet. I båndet er der enighed om, 
at der ved en fuldstændig udskydelse af projektet vil være risiko 
for, at store dele af den know-how, der er opbygget i arbejds-
gruppen, vil gå tabt. 
 
Der er enighed om, at projektet skal fortsætte, om end på et lave-
re blus. AU KOMs rolle skal afklares, ligesom der skal kastes lys 
over styregruppens fremtidige status. Anne hører Gitte Viftrup 
herom. 
 

Punkt 4 Vejledningsstrategien 
Beskrivelse Strategien er sendt i høring. Drøftelse af den version, der er 

sendt i høring samt drøftelse af, hvordan vi bedst støtter proces-
sen frem mod en beslutning af strategien.  

Referat Afsnitslederne på HO tager bilaterale snakke med prodekanerne 
om strategien. 
 
Båndet har kun få bemærkninger til organisationsdiagrammets 
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udformning. Det er en pointe, at diagrammet ikke beskriver den 
virkelighed, som de studerende møder, men den bagvedliggende 
organisation. Den grafiske fremstilling af forbindelser ”ud af hu-
set”, såsom studienævn, Studievalg østjylland osv. kan muligvis 
optimeres. 
 
Det bemærkes, at hjulet med ”the Student Experience” ikke sig-
nalerer interaktion med de studerende. 

Punkt 5 Reminder: Beskrivelse af arbejdsgrupper på med-
arbejderportal  

Beskrivelse Alle arbejdsgrupperne i VEST skal lave en beskrivelse at grup-
pens formål mv., som skal ligge på den nye vejlederportal.  

Referat Ankerpersonerne  sørger for at orientere deres respektive grup-
per. 

Punkt 6 Evaluering af udays / Pre-view af vejledningscafe 
Beskrivelse Status 

Referat Der har været møde i gruppen. Katrine (BSS) er ved at tilmeldin-
gen på plads i Gecko. Tilmeldingen er vigtig for at kunne evaluere 
arrangementet efterfølgende. 
 
To gruppevejledningsseancer er på bedding. Desuden er der hy-
ret en studerende til at fortælle om studielivet generelt. Endelige 
deltager et par medarbejdere fra hver enhed. 
 
Måske er der ræson i at lade kvalitetsgruppen evaluere i stedet 
for arbejdsgruppen, da man hermed har mulighed for at udvikle 
en skabelon for målinger af fremtidige arrangementer. Det kunne 
være et oplagt projekt for den kommende ”talknuser” i HE-VEST. 

Punkt 7 Nyt om fremdriftsreformen 
Beskrivelse Fast punkt. 

Referat Den nyetablerede projektgruppe har bebudet snarlige besøg i 
båndene. Esben ”booker” projektgruppen. 

Punkt 8 SSV i andre sociale og faglige sammenhænge  
Beskrivelse Når studentervejledere har ansvar i andre sociale og faglige 

sammenhænge, fx som tutorer, kan det potentielt skabe interes-
sekonflikter og problemer med troværdigheden. Hvad er bån-
dets holdning hertil? 
 

Referat Der er enighed om, at deltagelse er OK, så længe tingene kan hol-
des adskilt. Det er dog en anden snak, i det øjeblik at aktiviteter-
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Dagsordenspunkter til næste møde (06.05 - hos Jesper) 

 Status på vejledningsstrategien 
 Nyt om fremdriftsreformen 

 
Kommende dagsordenspunkter: 

 Besøg af projektgruppe for fremdriftsreformen (den 20. maj) 
 Evaluering af Gecko (ultimo juni) 

 
Kommende temaer: 

 Fælles kontrakter for SSV 
 Data og effektmåling 

 
 
Dagsordener udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 
torsdag inden 12. 
Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 
 

 

ne indbefatter druk, fest og ballade.  
 
Der er også en mulig konflikt mellem at være vejleder og instruk-
tor. Medlemskaber af organisationer/foreninger kan også være et 
problem. 
 
Båndet indstiller til, at forventninger skrives ind i af ansættelses-
kontrakterne, så de mulige interessekonflikt står klar for studen-
tervejlederen. Båndet ser det samtidig som en lejlighed til at ar-
bejde hen i mod fælles kontrakter. Eva vil arbejde videre med 
denne idé. 
 

Punkt 9 Evt. 
 

Beskrivelse Fast punkt. 
 
 

Referat Michael:  
Katrine (BSS) er i fuld gang med en projektbeskrivelse og køre-
plan for couchsurfing. Når den er klar, sendes den først i studie-
praktik-gruppen og dernæst ud til alle enheder med mulighed for 
at springe på vognen. 
 
Anne: 
Der er snart møde i styregruppen for studiepraktik. Hvis båndets 
medlemmer har input, tager Anne gerne imod.  
 


